
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr IX/2019 

IX Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 27 czerwca 2019  

Miejsce i czas obrad: sala nr 3 Urzędu Miejskiego w Tułowicach, ul. Szkolna 1, 

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2019 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:25 tego samego 

dnia. 

Tematyka: zgodnie z porządkiem obrad Sesji. 

Przebieg obrad był nagrywany i transmitowany „na żywo”, wersja archiwalna jest dostępna 

na stronie internetowej Urzędu. 

W posiedzeniu zgodnie z listą obecności wzięło udział 14 radnych ( nieobecny – radny 

Tomasz Gala): 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Roman Kopij 

7. Michał Luty 

8. Stanisław Momot 

9. Krzysztof Mróz 

10. Krzysztof Ptak 

11. Andrzej Reszka 

12. Anna Sokulska 

13. Agnieszka Zawadzka 

14. Bernadeta Żytkiewicz 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

 

1. Burmistrz Tułowic – Pan Andrzej Wesołowski. 

2. Skarbnik Gminy – Pani Bożena Gąska. 

3. Sekretarz Gminy – Pan Wiesław Księski. 

4. Radca Prawny. 

5. Kierownicy i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych. 

6. Sołtysi. 

7. Pracownicy Urzędu Miejskiego. 

9. Mieszkańcy Gminy. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

IX Sesję Rady Miejskiej w Tułowicach otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej pan 

Frédéric Coppin. Przywitał wszystkich przybyłych radnych oraz zaproszonych gości. 

Udział w posiedzeniu wzięło 14 radnych, co stanowi kworum pozwalające do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

 



2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 3 czerwca 2019 r. 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 28 maja 2019 r. 

5. Debata nad Raportem o stanie Gminy Tułowice za 2018 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tułowic wotum zaufania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Tułowice za 2018 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Tułowic za 2018 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolu i szkole 

prowadzonych przez Gminę Tułowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

12. Informacja o wypoczynku wakacyjnym dla dzieci i młodzieży lato 2019. 

13. Informacja o dożynkach  2019 i podsumowanie  dni Tułowic 2019. 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

15. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

16. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja 

o udzielonych odpowiedziach na złożone interpelacje i zapytania. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

19. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

20.Wolne wnioski. 

21.Zakończenie obrad. 

 

Radni do przedstawionego porządku obrad nie zgłosili zastrzeżeń. 

 

3. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 3 czerwca 2019 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 3 czerwca 2019 r..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14)Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1)Tomasz Gala 



Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 28 maja 2019 

r. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 28 maja 2019 r..  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin,  

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1)Tomasz Gala 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

5. Debata nad Raportem o stanie Gminy Tułowice za 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin poinformował, że zgodnie z art. 28 

Ustawy o samorządzie gminnym rada gminy zobowiązana jest podjąć uchwałę o udzieleniu 

Burmistrzowi wotum zaufania . Przepis ten wprost wskazuje na postepowanie jakiego 

wymaga podjęcie tej uchwały. Ustęp 4 wskazuje, że rada gminy rozpatruje raport, o którym 

mowa w ust. 1, podczas Sesji, na której jest podejmowana uchwała rady w sprawie udzielenia 

lub nieudzielenia absolutorium wójtowi, burmistrzowi. Raport rozpatrywany jest w pierwszej 

kolejności a nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. Przepis 

ten nakazuje także aby nie ograniczać swobody wypowiedzi w debacie radnych, radni mogą 

zabierać głos bez ograniczeń czasowych. Należy także umożliwić zabranie głosu w debacie 

mieszkańcom. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że Raport został przedstawiony na wspólnym 

posiedzeniu Komisji przez Pana Sekretarza Gminy. 

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy, który jeszcze raz omówił przedłożony raport. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin przedstawił swoją opinię na temat 

przedłożonego raportu. Opinia jest pozytywna. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij także przedstawił swoją opinię 

na temat przedłożonego raportu. Opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Ptak przedstawił opinię Komisji 

Rewizyjnej o przedłożonym raporcie. Opinia pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Michał Luty przedstawił opinię Komisji 

Spraw Społecznych o przedłożonym raporcie. Opinia pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Pan Krzysztof Mróz przedstawił 

opinię Komisji Spraw Społecznych o przedłożonym raporcie. Opinia pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jan Bojkowski przedstawił opinię 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedłożonym raporcie. Opinia pozytywna. 



 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tułowic wotum zaufania. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Tułowic wotum zaufania.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1)Tomasz Gala 

 

Uchwała nr IX/45/2019 została podjęta jednogłośnie. 

 

Burmistrz Tułowic Pan Andrzej Wesołowski podziękował radnym za udzielenie wotum 

zaufania oraz za wsparcie w jego działalności. Podziękował także za uwagi jakie dzisiaj mu 

przekazano, weźmie je pod uwagę. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Tułowice za 2018 r. 

Skarbnik Gminy Pani Bożena Gąska odczytała Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Opolu Nr 119/2019 r. z 26 kwietnia 2019 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Tułowice za 2019 r. Opinia jest pozytywna. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Tułowice za 2018 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Tomasz Gala. 

Uchwała nr IX/46/2019 została podjęta jednogłośnie. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Tułowic za 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin zapoznał zebranych z przepisami prawa 

dotyczącymi udzielenia lub nieudzielenia absolutorium. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Ptak odczytał Uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu Nr 262/2019 r. z 18 czerwca 2019 r.  w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium Burmistrzowi Tułowic. Opinia jest 

pozytywna. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Tułowic za 2018 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Tomasz Gala 

 

Uchwała nr IX/47/2019 została podjęta jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin w imieniu swoim, Zastępcy 

Przewodniczącego i całej Rady pogratulował Panu Burmistrzowi i Pani Skarbnik. 

Pogratulował też Komisji Rewizyjnej za przygotowanie wniosku o udzielenie absolutorium. 

Burmistrz Tułowic Pan Andrzej Wesołowski podziękował za zaufanie i udzielenie mu 

absolutorium za 2018 r.  

Skarbnik Gminy Pani Bożena Gąska podziękowała Radzie Miejskiej za zgodne 

podejmowanie decyzji, kierownikom jednostek organizacyjnych  oraz księgowym i 

pracownikom administracyjnym za ich pracę, bo to wszystko składa się na dobre wyniki 

kontroli i efekty jakie osiągamy. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów. 

 

 

 



Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Tomasz Gala 

 

Uchwała nr IX/48/2019 została podjęta jednogłośnie. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolu i szkole prowadzonych 

przez Gminę Tułowice. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 

kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolu i szkole prowadzonych przez Gminę 

Tułowice.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Tomasz Gala 

 

Uchwała nr IX/49/2019 została podjęta jednogłośnie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Pan Roman Kopij odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników. 

 

 

 



Wyniki głosowania 

 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, 

Arkadiusz Drążek, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof 

Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

NIEOBECNI (1) Tomasz Gala 

 

Uchwała nr IX/50/2019 została podjęta jednogłośnie 

 

12. Informacja o wypoczynku wakacyjnym dla dzieci i młodzieży lato 2019. 

 

Dyrektor Tułowickiego Ośrodka Kultury w Tułowicach Pani Helena Wojtasik przedstawiła 

informację o przygotowanym przez TOK wypoczynku wakacyjnym dla dzieci i młodzieży na 

lato 2019 r. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Tułowicach Pani Justyna Paszkowska przedstawiła 

informację o przygotowanym przez Szkołę wypoczynku wakacyjnym dla dzieci i młodzieży 

na lato 2019 r. 

Burmistrz poinformował o zajęciach na Hali sportowej, zaprosił również na ORLIK do 

Szydłowa. 

 

13. Informacja o dożynkach 2019 i podsumowanie Dni Tułowic 2019. 

 

Dyrektor TOK Pani Helena Wojtasik podsumowała organizacje „Dni Tułowic”, zwróciła 

uwagę na zaistniały incydent w trakcie „Dni Tułowic” – pobicie ochroniarzy. Przedstawiła 

także program Dożynek 2019 r. w Szydłowie. 

Radny Krzysztof Ptak stwierdził, że odnośnie zaistniałego incydentu to nie ma znaczenia czy 

to będzie koncert czy zabawa. 

Radny Michał Luty zasugerował zmianę firmy ochroniarskiej. 

Pan Burmistrz stwierdził, że nie można generalizować wszystkiego a z powodu incydentów 

nie można rezygnować z imprez Gminnych, po to jest ochrona, żeby pilnować porządku. 

Pani Dyrektor sprostowała, że nie sugerowała rezygnacji z imprez. 

 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Tułowic Pan Andrzej Wesołowski przedstawił informację z działalności miedzy 

Sesjami,  poinformował o: 

 

- zmianie organizacji ruchu drogowego ( ul. 1 Maja i Kościelnej). 

 

- nominacji dla 10  członków Rady Seniorów. 

 

- zawodach strażackich OSP. 

 

- spotkaniu z Rada Sołecka i Panią Sołtys ze Skarbiszowic, Skarbiszowice nominowane 

zostały do kategorii „Najpiękniejsza wieś opolska”. 



- spotkaniu z Komendantem Policji w Niemodlinie i Kierownikiem Posterunku w Tułowicach 

w sprawie dyżurów Policji w Tułowicach oraz podsumowaniu dotychczasowej działalności 

posterunku, złożono wniosek o stacjonarny alkomat. 

 

- uczestnictwie w zgromadzeniach Aglomeracji Opolskiej. 

 

- uczestnictwie w spotkaniu Opolskiej Organizacji Turystycznej, spotkanie z właścicielką  

Zamku w Niemodlinie w sprawie organizacji spacerów: Dąbrowa zamek, Niemodlin zamek  

i spacer po Tułowicach. 

 

- pożegnaniu absolwentów Szkoły Podstawowej i Gimnazjum. 

 

- poruszył ewentualną potrzebę rozbudowania składu pociągu do Opola w związku ze 

zwiększoną ilością absolwentów Szkoły i Gimnazjum, którzy najprawdopodobniej będą 

teraz dojeżdżać do szkól w Opolu. 

 

- o spotkaniach na Festynach rodzinnych w Goszczowicach i w Szydłowie, podziękował za 

organizacje tych imprez. 

 

- o sprawie przyłączy gazowych do Szydłowa przez Skarbiszowice. 

 

- o podpisaniu umowy z firmą wykonującą filmy na temat  naszej Gminy. 

 

15. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Pan Roman Kopij przedstawił sprawozdanie z działalności 

Przewodniczącego i Zastępcy Przewodniczącego Rady. 

Poinformował, że: 

 

- uczestniczyli w zakończeniu roku szkolnego uczniów VI kl. Sz.P. i III kl. Gimnazjum. 

Zasugerował usprawnienie wentylacji w Hali sportowej przy Szkole Podstawowej. 

 

- uczestniczyli w spotkaniu Rady Sołeckiej w Szydłowie, Rada Sołecka wniosła poprawki do 

budżetu sołeckiego. 

 

- brali udział w spotkaniu mieszkańców w Tułowicach Małych, mieszkańcy zgłosiły szereg 

pytań dot. ich miejscowości. 

 

- spotykali się także w celu omówienia spraw bieżących, przygotowania posiedze3n Komisji 

oraz Sesji. 

 

16. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja o 

udzielonych odpowiedziach na złożone interpelacje i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymał odpowiedzi na wnioski radnych: 

Stanisława Momot, Krzysztofa Mroza i Tomasza Gali. Odpowiedzi są także udostępnione w 

programie e Sesja.  

Burmistrz Tułowic omówił ww. odpowiedzi: 



- na interpelację radnego Krzysztofa Mroza – cząstkowo został wykonany remont 

nawierzchni. 

 

- na interpelację radnego Tomasza Gali – naprawa ul. Morelowej, droga została utwardzona 

przez wykonawcę ścieżki. 

 

- na interpelacje radnego Stanisława Momota – pracownica dwukrotnie dokonała oględzin, 

dąb jest zdrowy, drzewo zostało przycięte i widoczność jest lepsza. 

Radny Krzysztof Mróz zwrócił się z prośbą o określenie daty remontu drogi, stwierdził, że 

wg. wykazu dróg do remontu to tylko drogi w Tułowicach zostały wyremontowane, inne 

drogi nadal czekają na remont. Stwierdził, że oczekiwał innej, bardziej konkretnej 

odpowiedzi. 

Pan Burmistrz przypomniał o planie budowy świetlicy w Szydłowie, o zamontowanych 

lampach w Szydłowie i innych inwestycjach w tej miejscowości, przypomniał też o 

potrzebach innych wsi oraz Tułowic. 

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Frèdèric Coppin poinformował, że otrzymał od radnych 

nowe wnioski, następnie prosił radnych o ich przedstawienie: 

 

- radna Anna Sokulska przedstawiła wniosek o naprawę studzienki ściekowej przy 

przepompowni oraz linii rozdzielającej pas jezdni i ewentualnie lustro, 

Pan Burmistrz poinformował o pomyśle przebudowy omawianego skrzyżowania. 

 

- radna Anna Sokulska nawiązała do swojego poprzedniego wniosku o sygnalizację świetlną, 

poinformowała, że w odpowiedzi Zarząd Województwa Opolskiego zaproponował złożenie 

wniosku do końca lipca, 50% kosztów musiałaby pokryć jednostka samorządu 

terytorialnego, zapytała jaka jest w tej sprawie decyzja. 

 

Pan Burmistrz w odpowiedzi poinformował o audycie energetycznym niezbędnym do 

wykonania modernizacji oświetlenia, poinformował także o nowatorskich metodach 

inteligentnych przejść dla pieszych, następnie przedstawił film – rozwiązania zaproponowane 

przez TAURON – „inteligentne bezpieczne przejścia „. 

Radny Krzysztof Ptak stwierdził, że tradycyjna sygnalizacja świetlna na przejściu to jego 

zdaniem jedyne optymalne rozwiązanie. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Pani Justyna Paszkowska poinformowała, ze najwięcej dzieci 

dowożonych jest przez rodziców samochodami, zaobserwowała problem wypuszczania dzieci 

z samochodów przy przejściu, uważa, że światła czerwone nie pogłębią i spotęgują tych 

niebezpiecznych sytuacji.  

Radny Krzysztof Ptak poinformował, że światła działają na przycisk i rodzic musiałby 

wysiąść z samochodu i nacisnąć ten przycisk. 

Radna Anna Sokulska przypomniała, że rada poparła propozycję wprowadzenia sygnalizacji 

na przycisk. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej wyjaśniła, że nie jest przeciwna sygnalizacji, ale chodzi jej też 

o wpłynięcie na rodziców, którzy dopuszczają się tak niebezpiecznych zachowań  

(wysadzania dzieci na drodze). 

 

 



18. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Pan Roman Kopij przedstawił pismo Komisji Budżetu i 

Spraw Gospodarczych dotyczące kolejności remontu dróg gminnych, montażu luster i 

oświetlenia oraz budowy chodników. Następnie stwierdził, że Rada uchwaliła budżet i uważa, 

że trzeba się trzymać uzgodnionego planu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Pan Krzysztof Mróz odczytał 

protokół z przeglądu inwestycji przedstawiający uwagi zarówno Komisji jak i mieszkańców. 

Przypomniał o konieczności racjonalnego wydatkowania budżetu. 

 

19. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o spotkaniu w Tułowicach Małych oraz spisie 

wniosków przekazanych przez Panią Sołtys Tułowic Małych. 

Zaznaczył, że będzie wnioskował do Pana Burmistrza o opracowanie rozwiązania, które 

wpłynie na bezpieczeństwo pieszych a szczególnie dzieci w Tułowicach Małych. 

Przekazał sugestie mieszkańców, aby inwestycja przy stawie w Tułowicach Małych (przetarg) 

był podzielony na trzy etapy, trzy osobne zadania. 

Odpowiedź na zapytanie Pani Heleny Wojtasik o kolumbarium. 

Pan Burmistrz poinformował, że spotkał się z Księdzem Proboszczem w tej sprawie. 

Ksiądz Proboszcz rozumie, że jest taka potrzeba i zasugerował miejsce na kolumbarium na 

nowym wytyczonym cmentarzu. 

 

20. Wolne wnioski. 

 

Radny Krzysztof Ptak poruszył sprawę: 

 

- kostki brukowej na remontowanej ul.1 Maja, kostka była ładowana na samochód i 

wywożona, sugeruje wykorzystanie tej kostki przy innych inwestycjach. 

 

- montażu kurtyny wodnej. 

 

Sołtys Szydłowa Lucyna Makuch zdała relację z rajdu samochodowego w Szydłowie, była to 

duża atrakcja. Podziękowała także sponsorom, organizatorom i uczestnikom Festynu 

Rodzinnego w Szydłowie. 

Pan Burmistrz poinformował, że wybrano już optymalne miejsce na zamontowanie takiej 

kurtyny, jest to chodnik obok ORLIKA. 

Pani Dyrektor TOK poinformowała, ze oprowadziła po Tułowicach wycieczkę z 

Dzierżoniowa w ramach „projektu zamki i spacer”. 

Radna Agnieszka Zawadzka poinformowała, że ich wieś próbuje swoich sił w konkursie 

„Najpiękniejsza wieś opolska”, 5 lipca Komisja będzie oceniała ich wieś. Podziękowała za 

pomoc w przygotowaniach do oceny wsi. 

Mieszkaniec Tułowic Pan Józef Irmer poruszył sprawę drogi ul. Parkowa i drogi ul. Dębowa, 

gdzie studzienki są wyżej od podłoża, trawa nie jest koszona a ulica nie jest sprzątana. 

Zauważył też i zaniepokoiło Go to, że Pani sprzątająca na odcinku od Kościoła do 

Przedszkola i ręcznie wyrywała trawę, nie ma do tego żadnych narzędzi. 

Poruszył tez sprawę braku środków na wyjazd na zawody członków UNII Tułowice. 

Pan Burmistrz stwierdził, że Pan Irmer jest jednym z członków Zarządu Klubu Sportowego 

UNIA w zawieszeniu. Nowy Zarząd po dwóch latach oddal pieczątki i zrezygnował z 

działalności. Obecnie o stadion dba Gmina. Ubolewa z tego, że klub jest w zawieszeniu. 



Dyrektor ZGKiM  Pan Jacek Sulikowski odpowiedział, że miasto jest  po zimie dokładnie 

sprzątane. Nie wszystkie tereny przynależne do dróg są terenami gminnymi, część z nich jest 

terenem prywatnym. 

Pani sprzątająca ma narzędzia, ale woli to robić wybranym przez siebie sposobem. 

Radny Krzysztof Mróz podziękował za załatanie dziur w drogach w Szydłowie. 

Radny Stanisław Momot zapytał o projektowaną linię energetyczną wysokiego napięcia 

Hajduki. Część mieszkańców jest zaniepokojona tą inwestycją, zapytał czy znany jest 

przebieg tej linii. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że sprawa była rozważana cztery lata temu a inwestycja jest 

wpisana w plany od kilkudziesięciu lat. Linia jest potrzebna dla bezpieczeństwa. 

energetycznego Gminy. Odcinek przebiegający przez osiedle ma być skablowany i 

umieszczony pod ziemią.  

 

21. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej podał daty 

następnych posiedzeń, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady IX Sesji Rady 

Miejskiej. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Tułowicach 

Frèdèric Coppin  

Przygotował(a): Teresa Cybuchowska-Balwierz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


